
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

Falkenbergs Sammanträdesdatum 
kommun 2018-08-14 

Sammantradestid 
08:30-09:50 

Ledamöter 

Tjänstgörande ersättare 

Ersättare 

Övriga närvarande 

Paragrafer 

Justering 

Underskrifter 

Mari-Louise Wernersson (C), ordförande 
Per Svensson (S), 2:e vice ordförande 
Claés-L Ljung (M), 1 :e vice ordförande 
Dalin Persson (S) 
Tore Holmefalk (C), ej §§212-214 
Marcelle Farjallah (S) 
Filip Bertilsson (M) 
Anders Jansson (SD) 
Lars Fagerström (L) 
Rebecka Kristensson (S) 
Susan Pettersson (KD) 
Lennart Torstensson (S) 
Markus Jöngren (MP) 

Stig Agnåker (C) ersätter Tore Holmefalk (C) §§ 212-214 

Stig Agnåker (C) 
Per-Gunnar Andersson (S) 
Evelyn Saw Kian Ooi (C) 
Åke Andersson (V) 
Ninni Gustavsson (M) 

Lars Fröding, kommunchef 
Johan Ahlberg, utredningssekreterare 
Jan Fritz, ekonomichef § 208 
Marie Pettersson, administrativ chef § 208 
Therese Lundgren, personalchef § 208 
Josefin Selander, samhällsbyggnadschef § 208 
Linda Corneliusson Linde, utvecklingsledare § 210 
Josefin Eirefelt, kvalitetsstrateg § 211 
Linus Redevall, byggprojektledare § 211 

§§ 208-226 

Ordföranden och Dahn Persson. 

Sekreterare 

Ordförande 

Justerare .^..7 

, Johan Ahlberg 

Mari-Louise Wernersson 

ersson 



Anslag/Bevis 
Protokollet justerat 2018-08-15 och anslaget. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
Beslutsinstans 
Sammanträdesdatum 
Datum då anslaget sätts upp 
Datum då anslaget tas ned 
Protokollet förvaras hos 

Underskrift 

Kommunstyrelsen 
2018-08-14 
2018-08-16 
2018-09-07 
Kommunstyrelseförvaltningen 

Anja Franck 

2 



Innehållsförteckning

§ 208 Kommunstyrelsen budgetförslag 2019-2021 2018/346

§ 209 Tilldelning av budget för löneökningar 2018/347

§ 210 Remiss av EU-kommissionens förslag till 
direktiv om minskning av vissa plastprodukters 
inverkan på miljön

2018/357

§ 211 Förändrad användning av Kuben 2018/5

§ 212 Fördjupad översiktsplan för norra och södra 
kusten. Avrapportering av utställning 4, förslag 
och revideringar samt antagande.

2014/273

§ 213 Parkeringsstrategi - Antagande 2018/345

§ 214 Töringe 7:19 och 7:3 - Ansökan om 
planläggning

2018/238

§ 215 Detaljplan för Dikaren 8 m.fl. - Antagande 2014/368

§ 216 Samråd Havsplan Västerhavet 2018/156

§ 217 Extratjänster - utökande av antal platser 2017/403

§ 218 Livsmedelskrav vid konferens och catering 2018/411

§ 219 Medlemskap i Greater Copenhagen & Skåne 
Committee

2018/356

§ 220 Redovisning av kommunstyrelsens 
utvecklingsmål att tilliten till och förtroendet 
för Falkenbergs kommun ska öka

2018/246

§ 221 Motion - Avgiftsfri frukost i grundskolan 2017/508

§ 222 Motion - Ökad trafiksäkerhet på Sandgatan i 
Falkenberg

2016/345

§ 223 Motion - Handlingsplan för att undvika 
stängning av skolor

2018/63

§ 224 Redogörelse för delegationsbeslut 2018-08-14 2018/2

§ 225 Anmälningar 2018/326

§ 226 Övrigt 2018/427

3



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-08-14

Utdragsbestyrkande
1 (3)

§ 208

Kommunstyrelsens budgetförslag 2019-2021, KS 
2018/346
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna till protokollet att kommunstyrelsen besvarar uppdragen som 
lämnats i Planeringsförutsättningarna 2019-2021.

2. Godkänna förslag till budgetunderlag för kommunstyrelsen 2019-2021 
utifrån uppdragsredovisningar och driftsförändringar.

3. Godkänna förslag till investeringsbudget 2019-2023.

4. Överlämna kommunstyrelsens budgetförslag till budgetberedningen för 
vidare behandling. 

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen har lagt fram redovisning av de uppdrag som 
lämnades till kommunstyrelsen i Planeringsförutsättningar 2019-2021. De 
uppdrag som lämnades var: 

- Ge kommunstyrelsen i uppdrag att redovisa hur man arbetar vidare med 
den prioriterade inriktningen strategisk samhällsplanering. 

- Ge kommunstyrelsen i uppdrag att redovisa hur digitalisering ska 
användas för verksamhetsutveckling och utveckling av service och 
bemötande.

- Ge kommunstyrelsen i uppdrag att redovisa hur man arbetar vidare med 
inriktningen attraktiv arbetsgivare. 

Utöver redovisningen av uppdrag enligt planeringsförutsättningar har 
förvaltningen lagt fram förslag till driftsförändringar samt 
investeringsbudget 2019-2023.

Under driftsförändringarna ryms ett förslag till volymjustering av budget för 
licenser rörande övergripande program/system som KS tillhandahåller för 
alla förvaltningar. Budgeten för dessa övergripande program/system ligger 
centralt under KS. När licenserna ökar finns ingen täckning i budget för 
detta och detta har vissa löst genom att dra ner på andra poster i sin budget, 
vilket inte är hållbart i längden. Vissa har löst det genom att debitera ut de 
ökade kostnaderna till de förvaltningar som nyttjat programmet/systemet. 
Det finns nu ett behov av att ta ett samlat grepp och besluta hur ökningarna 
ska hanteras framöver. 

Detta har lett fram till förslaget om att volymjustera budgeten för att täcka 
kostnaden för ökande licenser på program/system som KS tillhandahåller på 
en övergripande nivå. 
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Motivering av beslut
Underlagen har tagits fram i enlighet med gällande budgetanvisningar och 
ärendet överlämnas därmed till budgetberedningen. 

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. Däremot redogör 
underlaget för behov av utökad finansiering i enlighet med 
budgetanvisningarna. Budgetförslaget hänskjuts därmed till 
budgetberedningen.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-19
Kommunstyrelsens redovisning av uppdrag enligt planeringsförutsättningar 
2019-2021
Kommunstyrelsens driftsförändringar 2019-2021
Kommunstyrelsens volymökningar licenser 2019-2021
Kommunstyrelsens investeringssammanställning 2019-2023
Åtgärdslista för ekologisk hållbarhet 2019 
Hållbarhetsbudget 2019

Yrkande
Mari-Louise Wernersson (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Per Svensson (S) yrkar att arbetsutskottets förslag att godkänna förslag till 
budgetunderlag för kommunstyrelsen 2019-2021 utifrån 
uppdragsredovisningar och driftsförändringar ska ersättas mot att 
budgetförslaget ska godkännas med ändringen att samtliga ramhöjande 
insatser förutom området arbetsmiljö avslås, samt uppmana 
kommunstyrelseförvaltningen att ta fram förslag där de viktigaste insatserna 
ryms inom befintlig budget. Vidare yrkar Per Svensson (S) att godkänna 
förslag till investeringsbudget 2019-2023 med tillägget att återkomma till 
budgetberedningen med förslag på voteringsanläggning baserad på 
läsplattor med budget på högst 100 tkr.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Per Svenssons 
(S) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
arbetsutskottets förslag.  
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Votering
Votering begärs och verkställs. 

Ja-röst för arbetsutskottets förslag. 
Nej-röst för Per Svenssons (S) yrkande.

Ledamot JA NEJ Avstår
Per Svensson (S) X
Claës-L Ljung (M) X
Dahn Persson (S) X
Tore Holmefalk (C) X
Marcelle Farjallah (S) X
Filip Bertilsson (M) X
Anders Jansson (SD) X
Lars Fagerström (L) X
Rebecka Kristensson (S) X
Susan Pettersson (KD) X
Lennart Torstensson (S) X
Markus Jöngren (MP) X
Mari-Louise Wernersson (C) X

Med ett utfall om sju ja-röster mot fem nej-röster, en ledamot avstår, 
beslutar kommunstyrelsen i enlighet med arbetsutskottets förslag.

Reservation 
Per Svensson (S), Dahn Persson (S), Marcelle Farjallah (S), Rebecka 
Kristensson (S) och Lennart Torstensson (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Per Svenssons (S) yrkande.

Anteckning 
Per-Gunnar Andersson (S) och Åke Andersson (V) anmäler avvikande 
mening mot beslutet till förmån för Per Svenssons (S) yrkande.
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§ 209

Tilldelning av budget för löneökningar, KS 2018/347
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1 Centralt budgeterade medel för löneökningar (exklusive Lärarförbundet, 
Lärarförbundets skolledarförening och Lärarnas Riksförbund) samt höjda 
politikerarvoden 2018 förs över till nämnderna med totalt 13 920 tkr 
enligt beslutsunderlag.

2 Nämndernas ramar 2019 justeras med ytterligare tre respektive fyra 
månaders ökning (beroende av avtal) för att uppnå helårseffekt på 2018 
års löneökning med totalt 5 658 tkr enligt beslutsunderlag.

Beskrivning av ärendet
I budget 2018 har medel till löneökning avsatts centralt. Samtliga 
fackförbund förutom avtalet med lärarnas samverkansråd (Lärarförbundet, 
Lärarförbundets skolledarförening och Lärarnas Riksförbund) är klara med 
avtalen. Nämnderna kompenseras i och med detta beslut för löneökningar, 
exklusive avtalet med lärarnas samverkansråd och köp av verksamhet på 
barn- och utbildningsnämnden. Resterande kompensation sker när 
förhandlingarna är klara. 

Löneavtalen för 2018 visar en generell löneökning för de tillsvidareanställda 
med 2,74 %, (exklusive lärarnas samverkansråd). Beräkning av 
budgetfördelningen bygger på att full kompensation utgår till nämnderna för 
löneökning under perioden april till december respektive maj-december 
(beroende av avtal). Denna kompensation uppgår till 13 632 tkr. 
Löneökningen gäller från den 1 maj 2018 för Kommunal och oorganiserade 
kommunal respektive 1 april 2018 för övriga. För att kompensera fullt ut 
nästa år måste ytterligare fyra respektive tre månaders ökning tillföras 
ramarna för 2019. Detta görs i samband med budgetarbetet för 2019. 
Beloppet uppgår till 5 658 tkr.

Förtroendemännens arvode har höjts från den 1 januari med 2,8 %. För detta 
får nämnderna totalt 288 tkr. Det framräknade beloppet grundar sig på 2017 
års arvoden inklusive arbetsgivaravgifter.

Totalt i detta beslut justeras nämndernas budgetramar med 19 578 tkr från 
centrala nämndsmedel avseende kompensation för löneökningar exklusive 
lärarnas samverkansråd, samt ökning av politiska arvoden. Efter denna 
justering återstår 22 694 tkr av centrala nämndsmedel. 

Motivering av beslut
Falkenbergs principer för tilldelning av budgetmedel för löneökningar 
kompenserar inte för allmänvisstidsanställning. Efter att diskussioner förts 
mellan förvaltningarna, personalavdelningen och ekonomiavdelningen 
rörande rimligheten i vilka anställningsformer som kompenseras och inte, 
har anställningsformen allmänvisstidsanställning lyfts fram som den 
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anställningsform där kompensation för löneökningar bör utgå. De personer 
med denna anställningsform, som erhållit löneökning, har troligen arbetat 
under en längre tid och det vore rimligt att nämnderna erhåller 
kompensation för dessa. I förlängningen kommer de som inte slutar att få en 
tillsvidareanställning enligt LAS. Då erhåller de per automatik tilldelning 
enligt Falkenbergs principer. 

Budgettilldelningen bör inte vara ramhöjande utan avgå vid tilldelningen för 
löneökningar nästkommande år, då en ny beräkning görs för de som då har 
en allmänvisstidsanställning. Detta eftersom den allmänvisstidsanställda då 
troligen antingen övergått i en tillsvidareanställning eller att personen slutat. 

Diskussioner har även förts kring huruvida personerna kommer att arbeta ett 
helt år till efter de erhållit en löneökning. Troligen kommer anställningen 
övergå i en tillsvidare anställning eller så slutar personen efter en tid. Med 
beaktande av detta är förslaget att tilldelningen endast bör ske för en 
schablonmässig tid. 

På barn- och utbildningsnämnden är de största grupperna med 
allmänvisstidsanställning barnskötare och elevassistenter. Bedömningen, 
efter diskussion med personalavdelningen, är att elevassistenter oftast 
arbetar under en längre tid medan barnskötare oftare har en kortare 
anställning. Av den anledningen är förslaget att kompensera elevassistenter 
för tolv månader medan barnskötare kompenseras för sex månader. 
Eftersom dessa grupper är ungefär lika stora så föreslås att kompensationen 
sätts till ett snitt om 75% av löneökningarna för allmänvisstidsanställning på 
barn- och utbildningsnämnden. 

Vidare är bedömningen, efter diskussion med personalavdelningen, att 
anställningstiden för personal på socialnämnden tidsmässigt kan likställas 
med anställningstiden för barnskötare. Detta innebär att 
budgetkompensationen på socialnämnden kan sättas till ett snitt om 50% av 
löneökningarna för allmänvisstidsanställning på socialnämnden.

En genomgång av allmänvisstidsanställningar har gjorts även på de övriga 
nämnderna och de fåtalet allmänvisstidsanställda har visat sig vara 
finansierade antingen med hjälp av integrationsmedel eller andra bidrag 
eller så har personerna inte erhållit löneökningar till följd av att 
anställningen ska upphöra eller liknande. 

Vid beaktande av ovan övervägande presenteras två alternativ till beslut: 

Alternativ 1 (enligt beslutsförslaget): 
Tilldelning sker enligt tidigare principer och ingen kompensation utgår för 
allmänvisstidsanställning. Vid tilldelningen för avtalen med lärarnas 
samverkansråd samt barn- och utbildningsnämndens tilldelning för köp av 
verksamhet presenteras vad beloppet uppgår till gällande kompensation för 
allmänvisstidsanställning samt om en eventuell kompensation för denna 
anställningsform ryms i de centralt avsatta budgetmedlen.
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Alternativ 2
Tilldelning sker även för allmänvisstidsanställning redan vid detta beslut. 
För de avtal som är klara uppgår tilldelningen för denna anställningsform till 
992 tkr (ej ramhöjande). Antal anställningar som kompenseras på barn- och 
utbildningsnämnden uppgår till 117 personer samt 41 personer på 
socialnämnden. Avseende de avtal som ej är klara kvarstår 83 personer med 
allmänvisstidsanställning på barn- och utbildningsnämnden. 

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomiska utfall. Efter denna 
justering återstår 22 694 tkr i posten centrala nämndsmedel. Om beslut 
istället faller på alternativ 2 minskar de centrala nämndsmedlen med 992 tkr 
och 21 702 tkr kvarstår.

Barn- och utbildningsnämnden får i detta beslut inte kompensation för 
ökade kostnader inom köp av verksamhet. Den verksamhet som avses är 
utbildning som inte bedrivs i kommunal regi. Verksamhetsområdet är 
personalintensivt och ska kompenseras till 80 % med den genomsnittliga 
löneökning som kommunen har. Eftersom den genomsnittliga löneökningen 
inte är klar, kommer denna del kompenseras först i samband med att 
löneökningarna för lärarnas samverkansråd är klar. Det innebär att det kan 
uppkomma en negativ budgetavvikelse i månadsuppföljningen fram till dess 
att denna kompensation sker. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-25
Sammanställning nämndernas ramar 2018
Sammanställning nämndernas löneökningar 2018
Sammanställning nämndernas löneökningar 2018 inklusive tilldelning för 
allmänvisstidsanställning
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§ 210

Remiss av EU-kommissionens förslag till direktiv om 
minskning av vissa plastprodukters inverkan på 
miljön, KS 2018/357
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse till Miljö- och 
energidepartementet som Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts svara på remiss av EU-kommissionens 
förslag till direktiv om minskning av vissa plastprodukters inverkan på 
miljön. 

Plast i haven är ett stort och växande miljöproblem och utgör ett hot mot de 
marina ekosystemen, den biologiska mångfalden och eventuellt också 
människors hälsa. Dessutom får det negativa konsekvenser för turism, fiske 
och sjöfart.  EU-kommissionens förslag till direktiv innebär åtgärder 
inriktade på de 10 engångsplastprodukter som oftast förekommer på 
Europas stränder och i haven samt på förlorade och övergivna fiskeredskap. 
Tillsammans uppgår dessa produktgrupper till 70 procent av allt skräp i 
Europas hav. Syftet med förslaget är att förebygga och minska det marina 
plastskräpet och samtidigt skapa effektivare resursanvändning och en 
effektivare och mer cirkulär plastekonomi. 

Förslaget kompletterar åtaganden i den europeiska plaststrategin för att 
bekämpa slöseri och skadligt plastavfall genom lagstiftningsåtgärder och 
bygger vidare på en rad andra direktiv och strategier, såsom ramdirektivet 
om en marin strategi, avfallsdirektiven och direktivet om plastbärkassar från 
2015. Det sistnämnda har medfört en snabb förändring i konsumenternas 
beteende. 

Åtgärderna i förslaget är olika för olika produktgrupper och innebär i 
korthet följande: 

Förbud mot plast i vissa produkter: Om alternativ finns lätt tillgängliga och 
överkomligt kommer engångsplastprodukter av plast att förbjudas på 
marknaden. Förbudet kommer att gälla för bomullspinnar, bestick, tallrikar, 
sugrör, dryckesomrörare och ballongpinnar av plast. Dessa produkter 
kommer i stället alla att behöva vara framställda uteslutande av mer hållbara 
material. Engångs-dryckesbehållare med plast kommer endast att tillåtas på 
marknaden om de har kapsyler och lock som sitter kvar vi förpackningen.

Mål för minskad förbrukning: Medlemsstaterna kommer att vara tvungna att 
minska användningen av livsmedelsbehållare och dryckesbägare av plast. 
De kan göra detta genom att fastställa nationella minskningsmål, erbjuda 
alternativa produkter på försäljningsställena eller se till att 
engångsplastprodukter inte kan tillhandahållas kostnadsfritt.
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Tillverkarnas skyldigheter: Tillverkarna ska bidra till att täcka kostnaderna 
för avfallshantering och sanering samt informationskampanjer för 
livsmedelsbehållare, förpackningar och emballage (t.ex. för chips och 
godis), dryckesbehållare och muggar, tobaksvaror med filter (t.ex. 
cigarettfimpar), våtservetter, ballonger och tunna plastkassar. Branschen 
kommer också att uppmuntras att utveckla mindre förorenande alternativ för 
dessa produkter.

Insamlingsmål: Medlemsstaterna ska vara skyldiga att samla in 90 % av alla 
engångsplastflaskor senast 2025, till exempel genom pantsystem.

Märkningskrav: Vissa produkter kommer att kräva en tydlig och 
standardiserad märkning som visar hur avfall ska bortskaffas, produktens 
negativa miljöeffekter och förekomsten av plast i produkten. Detta kommer 
att gälla för sanitetsbindor, våtservetter och ballonger.

Åtgärder för att öka medvetenheten: Medlemsstaterna kommer att vara 
tvungna att informera konsumenterna om de negativa effekterna av 
nedskräpning från plast för engångsbruk och fiskeredskap, samt om de 
tillgängliga återanvändningssystemen och avfallshanteringsmetoderna för 
sådana produkter.

Utan att gå in i detalj på åtgärdsförslagen för de olika produktgrupperna 
välkomnar Falkenbergs kommun förslaget som innebär en inom EU samlad 
och kraftfull insats för att minska de ökande mängderna plast i våra hav, 
samtidigt som det stimulerar hållbar konsumtion och produktion, cirkulär 
ekonomi och nya affärsmodeller. 

Ur ett kommunalt perspektiv bedömer vi att förslaget förutom att skydda de 
marina ekosystemen och den biologiska mångfalden också sannolikt 
kommer att minska kommunens kostnader för att städa bort skräp och 
underlätta kommunens arbete med att stimulera både de egna 
verksamheterna och kommuninnevånare till mer klimat- och resurssmarta 
konsumtionsmönster. Även för social hållbarhet har förslaget sannolikt 
positiva effekter då minskad nedskräpning skapar tryggare miljöer.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen har sammanställt synpunkterna i en 
tjänsteskrivelse, vilken föreslås översändas till Miljö- och 
energidepartementet som Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi i nuläget.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-09
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse 2018-08-09
Förslag till Europaparlamentets och rådets direktiv om minskning av vissa 
plastprodukters inverkan på miljön, 2018-05-28
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§ 211

Förändrad användning av Kuben, KS 2018/5
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Hänskjuta till budgetberedningen att hantera frågan om ombyggnation 
av kontaktcenter med ny disk, toalett och samtalsrum utanför 
skalskyddet, samt att plats görs för fler arbetsplatser.

Beskrivning av ärendet
Antalet besökare till kontaktcenter har ökat kraftigt sedan öppnandet för tre 
år sedan. En riskanalys som genomfördes under 2017 har lett till beslutet att 
besökarna till Stadshuset hänvisas till kontaktcenter och Stadshusets 
huvudingång. Ett ärende avseende förändrad användning av Kuben 
behandlades av kommunstyrelsens arbetsutskott i januari 2018. 
Samhällsbyggnadsavdelningen uppdrogs då att återkomma med förslag på 
alternativa former av hur Kuben och kontaktcenter i Stadshuset skulle kunna 
utformas.

Samhällsbyggnadsavdelningen vill nu redovisa resultatet av uppdraget. För 
att skapa bättre förutsättningar för att ta emot kontaktcenters besökare 
föreslås en ombyggnation av kontaktcenter där själva disken byggs om och 
det skapas förutsättningar för en toalett och ett besöksrum utanför 
skalskyddet.  En översyn görs av möbleringen i kuben för att skapa bättre 
förutsättningar för besökare att sitta vänta. Tre alternativ till ombyggnation 
är studerade. Dessa visar att det är möjligt att tillskapa ett bra mottagande 
för våra besökare. Förslagen kommer att detaljstuderas om fortsatt uppdrag 
ges. Som ett av förslagen visar skulle en flytt av delar av konstorsservices 
verksamhet frigöra stora ytor. Även denna fråga är en del i det fortsatta 
arbetet. 

Motivering av beslut
Genom att toalett och mötesrum tillskapas utanför skalskyddet skapas bättre 
förutsättningar för att lösa säkerhetsfrågor som till exempel flyktvägar vid 
en hotfull situation. Att kontaktcenter även fortsatt sitter väl samlade skapar 
goda förutsättningarna för en nära och tät dialog mellan medarbetarna i 
kontaktcenter. 

Ekonomi
Ärendet kommer att kompletteras med en kostnadsberäkning till 
kommunstyrelsen. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-21
Skissunderlag från arkitekt 2018-06-13
Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-01-09
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§ 212

Fördjupad översiktsplan för norra och södra kusten. 
Avrapportering av utställning 4, förslag och 
revideringar samt antagande., KS 2014/273
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1 Anta fördjupad översiktsplan för norra och södra kusten. 

2 I och med antagandet av den fördjupade översiktsplanen för norra och 
södra kusten så upphör delöversiktsplan för norra kusten och 
delöversiktsplan för södra kusten att gälla.

Kommunstyrelsen beslutar

1 Anta förslaget som ställdes ut i utställning nummer fyra.

Beskrivning av ärendet
Den fördjupade översiktsplanen för norra och södra kusten har varit ute på 
samråd en gång och utställning fyra gånger. I senaste utställningen har dt 
kommit in sammanlagt ett trettiotal yttranden. 

Samtliga inkomna yttranden har samlats i ett utställningsutlåtande 4, 
kommenterats och sedan har det tagits fram förslag till revideringar.

Motivering av beslut
Övervägande har genomförts utifrån de inkomna yttranden och 
samhällsbyggandsavdelningen föreslår därför att man återinför de gröna 
kilarna i den norra delen av den fördjupade översiktsplanen, utökar område 
19 enligt förslag i utställningsutlåtande 4, minskar område 17 enligt förslag i 
utställningsutlåtande 4 samt tar bort område 25. Dessutom föreslås att i 
övrigt ska revideringar av karta och text genomföras enligt 
utställningsutlåtande 4. Den fördjupade översiktsplanen förordas därefter 
sändas till kommunfullmäktige för antagande

Sedan tidigare finns två översiktsplaner utmed kusten. Delöversiktsplan för 
norra kusten antagen 1995 och delöversiktsplan för södra kusten antagen 
1994. I och med att den fördjupade översiktsplanen för norra och södra 
kusten antas så upphör de två äldre fördjupningarna att gälla.

Ekonomi
Den fördjupade översiktsplanen (FÖP) i sig påverkar inte kommunens 
ekonomi. Genomförandet av det som föreslås i FÖP:en påverkar dock 
långsiktigt kommunens ekonomi i den infrastruktursatsning och kommunal 
serviceutbyggnad som måste till, för att kommunen ska kunna växa och 
utpekade områden ska kunna exploateras. Det går idag inte att göra någon 
kostnadsuppskattning då dessa kostnader är helt avhängiga hur stor andel av 
exploateringarna som genomförs.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-18
Fördjupad översiktsplan norra och södra kusten - utställningsutlåtande 4, 
2018-06-18.
Samtliga inkomna yttranden, utställning 4, 2018-06-18
Fördjupad översiktsplan norra och södra kusten - utställning 4. Kartor, 
planbeskrivning och MKB. 2018-03-028

Yrkande
Mari-Louise Wernersson (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Per Svensson (S) yrkar att område 17 minskas enligt förslaget från 
samhällsbyggnadsavdelningen i utställningsutlåtandet, samt att område 25, 
19,v2 och del av område 12 (grönmarkerat område som sticker in i 
grönmarkerat område i förslaget) tas bort. 

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Per 
Svenssons (S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med arbetsutskottets förslag. 

Votering
Votering begärs och verkställs. 

Ja-röst för arbetsutskottets förslag. 
Nej-röst för Per Svenssons (S) yrkande.

Ledamot JA NEJ Avstår
Per Svensson (S) X
Claës-L Ljung (M) X
Dahn Persson (S) X
Stig Agnåker (C) X
Marcelle Farjallah (S) X
Filip Bertilsson (M) X
Anders Jansson (SD) X
Lars Fagerström (L) X
Rebecka Kristensson (S) X
Susan Pettersson (KD) X
Lennart Torstensson (S) X
Markus Jöngren (MP) X
Mari-Louise Wernersson (C) X

Med ett utfall om åtta ja-röster mot fem nej-röster beslutar 
kommunstyrelsen i enlighet med arbetsutskottets förslag.

Reservation
Per Svensson (S), Dahn Persson (S), Marcelle Farjallah (S), Rebecka 
Kristensson (S) och Lennart Torstensson (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Per Svenssons (S) yrkande. 
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Anteckning
Per-Gunnar Andersson (S) och Åke Andersson (V) anmäler avvikande 
mening mot beslutet till förmån för Per Svenssons (S) yrkande.

Jäv
Tore Holmefalk (C) anmäler jäv och deltar ej i beslutet.
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§ 213

Antagande av parkeringsstrategi, KS 2018/345
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anta föreliggande förslag till parkeringsstrategi.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag till parkeringsstrategi för kommunfullmäktige att anta. 
Falkenbergs kommun har inte tidigare haft en parkeringsstrategi. Den 
föreslagna parkeringsstrategin ska peka ut riktningen för på vilket sätt 
allmänna parkeringar kan stödja kommunens långsiktiga planering för ett 
hållbart samhälle. Vidare ska strategin även stödja kommunens arbete för att 
öka andelen resor som sker med cykel och kollektivtrafik. 

Parkeringsstrategins långsiktiga mål utgår från Falkenbergs kommuns vision 
Vi växer för en hållbar framtid, samt översiktsplanens övergripande 
strategier. Strategin avser planering av parkering inom hela kommunen och 
ska verka i riktning mot att allmänna parkeringar ska bidra till att öka den 
sammanvägda tillgängligheten, samt stödja hela resan och bidra till effektiv 
markanvändning.

Motivering av beslut
Den föreslagna parkeringsstrategin har sänts ut på internremiss och allmänt 
samråd.  Tekniska nämnden har därefter föreslagit kommunfullmäktige anta 
parkeringsstrategin. 

Ekonomi
Förslaget påverkar ej kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-21
Tekniska nämnden 2018-06-20, § 53
Förslag till parkeringsstrategi, 2018-06-07
Förslag till parkeringsstrategi – populärversion, 2018-06-20
Samrådssammanställning, 2018-06-07
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§ 214

Töringe 7:19 och 7:3 - Ansökan om planläggning, KS 
2018/238
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Bevilja positivt planbesked för del av Töringe 7:19 och 7:3 i Vinberg 
och ge samhällsbyggnadsavdelningen i uppdrag att ta fram en detaljplan 
för förskola. 

2. Inordna planuppdraget i planprioriteringslistan som regelbundet 
uppdateras och godkänns av kommunstyrelsen.

Beskrivning av ärendet
Mark- och exploateringsenheten har inkommit med en ansökan om att ändra 
detaljplanen för del av fastigheterna Töringe 7:19 och 7:3 i Vinberg. Syftet 
med ändringen är att möjliggöra för förskola på området.

Motivering av beslut
I Vinberg finns ett behov av att öka förskoleplatserna. Olika lokaliseringar 
har diskuterats innan den aktuella platsen valdes. Det nu aktuella området är 
ca 5900 kvm. Enligt barn- och utbildningsförvaltningen används 
parkeringen i direkt anslutning som hållplats för skolskjuts vilket är viktigt 
att ta hänsyn till så att man får en så säker miljö som möjligt för alla som rör 
sig på platsen. Området ligger i dagsläget planlagt som vägområde. Därför 
är det enligt yttrandet från VIVAB viktigt att ta hänsyn till eventuella 
ledningar som ligger i marken. 

Barn- och utbildningsförvaltningen önskar att förskolan dimensioneras för 
fyra avdelningar och i det fortsatta planarbetet är det viktigt att ta hänsyn till 
de riktlinjer som finns för inne- och utemiljö. Möjlighet att bygga i två 
våningar bör belysas i planarbetet.

Vinberg växte fram i och med Pyttebanan som gick igenom samhället. 
Sträckan för Pyttebanan går parallellt med vägområdet varför det är viktigt 
att undersöka närmare om det finns föroreningar kvar i marken. Detta 
påpekar även Miljö- och Hälsa i sitt yttrande. 

Det föreslagna området används idag av Vinbergs IF som fotbollsplan. 
Vinbergs IF är en aktiv förening och samtal förs för att kompensera den 
fotbollsplanen de blir av med. Ett alternativ till kompensation är att anlägga 
en ny fotbollsplan i anslutning till befintliga planer där kommunen äger 
mark. 

Ekonomi
Planarbetet bekostas av kommunen.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-13
Orienteringskarta
Bilder
Ansökan om planbesked, 2018-04-26
Yttranden, internremiss
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§ 215

Detaljplan för Dikaren 8 m.fl. - Antagande, KS 2014/368
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anta detaljplan för Dikaren 8 m.fl.

Beskrivning av ärendet
Kommunsstyrelsen beslutade 2015-01-13 att ge 
samhällsbyggnadsavdelningen i uppdrag att utarbeta förslag till 
detaljplan för Dikaren 8 m.fl. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 
2017-12-12 att föreslå kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta att anta planförslaget. Planen syftar till att pröva förutsättningarna 
för uppförande av bostadshus inom kvarteren Dikaren och Drängen samt 
att reglera befintlig bebyggelse för bostadsändamål, kontor och handel. 

Planområdet är beläget direkt söder om Arvidstorsvägen och norr om 
Bräckevägen. Inom planområdet finns tio befintliga villor med 
tillhörande komplementbyggnader. Planförslaget innehåller tre 
nytillkommande flerbostadshus med cirka 30 bostäder samt två befintliga 
flerbostadshus som även inrymmer kontor. 

Planförslaget har under granskningstiden 2017-09-13 till 2017-10-11 
varit utställt i Stadshuset samt funnits tillgängligt på kommunens 
hemsida. Under granskningen inkom 17 yttranden. Inkomna synpunkter 
berör främst trafiksituationen inom och omkring planområdet. Vidare 
efterfrågas ytterligare utredningar vad gäller föroreningar inom 
planområdet. Frågor har även kommit upp vad gäller samstämmigheten 
mellan samrådsredogörelsen och det faktiska planförslaget i 
granskningsskedet. Det handlar bl.a. om tillåten byggnadshöjd på 
bebyggelsen i planförslaget. 

Kommunfullmäktige beslutade 2018-02-27 § 38 att återremittera ärendet 
för att omarbeta detaljplanen så att högst tre våningar tillåts.

Motivering av beslut
Samhällsbyggnadsavdelningen bedömer, efter avstämning i 
kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-06-19, att majoritet finns för det 
ursprungliga planförslaget med som högst fyra våningar. Att då ta fram 
ett nytt förslag till detaljplan är inte god hushållning med tid, resurser och 
försenar beslutet som möjliggör nya bostäder. 
Samhällsbyggnadsavdelningen föreslår att det ursprungliga med 
planförslaget med som högst fyra våningar antas.

Ekonomi
Planarbetet bekostas till 100 % av exploatören och regleras via särskilt 
avtal.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-21
Kommunfullmäktige 2017-02-27, § 38
Beslutsförslag, 2017-12-12
Planbeskrivning, antagandehandling, 2017-12-12
Plan- och illustrationskarta, antagandehandling, 2017-12-12
Granskningsutlåtande, 2017-11-23

Yrkande
Tore Holmefalk (C), Filip Bertilsson (M), Claës-L Ljung (M) och Markus 
Jöngen (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Per Svensson (S) yrkar, med instämmande av Anders Jansson (SD), att 
husens nockhöjd högst får vara elva meter, vilket kan motsvara en 
bebyggelse om tre våningar.  

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Per 
Svenssons (S) med fleras yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Votering
Votering begärs och verkställs. 

Ja-röst för arbetsutskottets förslag. 
Nej-röst för Per Svenssons (S) yrkande.

Ledamot JA NEJ Avstår
Per Svensson (S) X
Claës-L Ljung (M) X
Dahn Persson (S) X
Tore Holmefalk (C) X
Marcelle Farjallah (S) X
Filip Bertilsson (M) X
Anders Jansson (SD) X
Lars Fagerström (L) X
Rebecka Kristensson (S) X
Susan Pettersson (KD) X
Lennart Torstensson (S) X
Markus Jöngren (MP) X
Mari-Louise Wernersson (C) X

Med ett utfall om sju ja-röster mot sex nej-röster beslutar kommunstyrelsen 
i enlighet med arbetsutskottets förslag.
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Reservation 
Per Svensson (S), Dahn Persson (S), Marcelle Farjallah (S), Rebecka 
Kristensson (S) och Lennart Torstensson (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Per Svenssons (S) med fleras yrkande. 
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§ 216

Samråd Havsplan Västerhavet, KS 2018/156
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse som 
Falkenbergs kommuns yttrande över remissen.

Beskrivning av ärendet
Det finns tre statliga havsplaner – en för Bottniska viken, en för Östersjön 
och en för Västerhavet. Det är Havs- och Vattenmyndigheten som har 
huvudansvaret för framtagandet. Det nu liggande förslaget till statlig 
havsplan för Västerhavet är ett omfattande dokument som ska ge vägledning 
till kommuner och myndigheter kring vad som är den mest lämpliga 
användningen av havet. Den ska bidra till en långsiktigt hållbar utveckling 
och ska väga samman allmänna intressen av väsentlig betydelse. Havs-
planen för Västerhavet består av en karta och en planbeskrivning och ska 
främja samexistens mellan olika verksamheter och användningsområden. 
Den ska integrera näringspolitiska mål, sociala mål och miljömål. 

I stora delar av de norra delarna av planområdet finns stora naturvärden som 
mest lämplig användning eller som särskild hänsyn. Det finns däremot inte 
ett enda område utpekat för energiutvinning. Stora områden finns också 
utpekade för försvaret. I de södra delarna av området, där Falkenbergs 
kommun ingår, finns inte så stora försvarsintressen men däremot är flera 
områden utpekade för energiutvinning.

I Falkenbergs kommun är den största skillnaden inom ett i översiktsplanen 
utpekat vindkraftsområde till havs där Havsplan Västerhavet anger att 
energiutvinning och yrkesfiske inte kan samexistera och har i detta fall givit 
naturvärden och yrkesfisket företräde. 

Motivering av beslut
Flera områden i havsplanen innehåller mer än en ”mest lämplig 
användning” och mer än en ”särskild hänsyn”. För att samtliga som ska 
använda planen ska kunna avgöra vilken användning som i själva verket är 
prioriterad behövs i havsplanen ett klargörande i frågan. Flera 
internremissinstanser i kommunen har framfört att det idag inte framgår 
tydligt vilka delar av materialet som ska användas av kommuner eller av 
nationella myndigheter. Detta innebär att Havsplan Västerhavet inte är 
tillräckligt tydlig i frågan.

Övergripande kan konstateras att det är de södra delarna av Havsplan 
Västerhavet som har tagit ansvar för delar av nationens energiförsörjning. 
Ett större kollektivt ansvar för energiutvinning bör tas inom havsplanen om 
denna skall kunna bidra till att regeringens målsättning avseende framtida 
energiförsörjning uppnås. Till exempel finns ett större riksintresseanspråk 
för försvaret i de norra delarna där energiutvinning mycket väl skulle kunna 
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lämpa sig, i de delar där man inte också har mest lämplig användning natur 
eller särskild hänsyn natur. Försvaret borde anse det positivt att öva under 
realistiska förhållanden, vilket det är när det finns exempelvis vindkraftverk 
i området. Vid en eventuell krigssituation är det inte självklart att strider 
med automatik kommer att bedrivas på öppet hav, utan hinder.

Havsplan Västerhavets borttagande av vindbruk i de norra delarna av det i 
kommunens översiktsplan utpekade området VH3 (vindkraft) till förmån för 
Generell användning med särskild hänsyn till riksintresse för yrkesfisket och 
höga naturvärden (V306) innebär att Havsplan Västerhavet mycket troligt 
omöjliggör för ytterligare vindkraft i området. Detta eftersom efter det att 
översiktsplanen antagits (2014-05-27 § 93) har det givits tillstånd för en 
vindkraftspark inom VH2. Översiktsplanen säger då att en eventuell 
utbyggnad av vindkraft inom VH3 ska utgöra en direkt anslutning och 
anpassa sig till den första parken avseende placeringar, inbördes avstånd 
mm. Om och vid en eventuell vidareutveckling av den tillståndsgivna 
vindkraftsparken i VH2, är den troligaste utvecklingen västerut. Detta på 
grund av det innebär minst visuell påverkan med placering av verken 
västerut i stället för söderut, där parken i det fallet skulle täcka större del av 
horisonten från land. Om inskränkningar ska genomföras i kommunens 
VH3, havsplanens V305, förordar därför Falkenbergs kommun att en 
minskning av V305 i stället bör ske i de södra delarna och en utvidgning av 
V305 bör ske i de norra delarna på bekostnad av V306. Detta stärker 
möjligheterna för Sverige att nå målsättningen 100 procent förnybart 
elsystem som Sverige ska nå om 20 år enligt regeringen. En etablering av 
havsbaserad vindkraft innebär tillskott av elproduktion i elområde 4 och 
även långsiktigt lägre marknadspriser på el.

Vrak omnämns i texten endast som attraktiva livsmiljöer. Läckande vrak 
utgör riskområden. Dessa och andra farliga objekt, som kan klassas som 
riskområden, bör uppmärksammas åtminstone i textdelen och där bör det 
också klargöras hur dessa problem ska hanteras och hur de kan påverka 
andra intressen. Samma sak gäller befintliga muddertippar.
Ekonomi
Den statliga havsplanen torde inte påverka kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-06
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-06-06
Förslag till Havsplan Västerhavet, samrådshandling, 2018-02-15
Miljökonsekvensbeskrivning av förslag till Havsplan Västerhavet, 
samrådshandling, 2018-04-10
Hållbarhetsbedömning av förslag till Havsplan Västerhavet, 2018
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§ 217

Utökning av antal extratjänstplatser, KS 2017/403
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Utöka antalet extratjänster med 10 platser till totalt 50 platser under 
2018 och 2019. 

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen har 2017-09-12 fattat beslut om att 
arbetsmarknadsavdelningen ska administrera och samordna anställningarna 
för extratjänster. Arbetsplatserna ansvarar för det dagliga arbetet genom att 
ta fram lämpliga arbetsuppgifter, ansvarar för arbetsmiljön och för arbets- 
och handledning. Kommunstyrelsen har 2017-09-12 § 226, beslutat att 
Falkenbergs kommun skall erbjuda 40 personer anvisade av 
arbetsförmedlingen en extratjänst under 2017-2018. Kommunen kommer 
innan sommaren 2018 uppnått det antalet och arbetsförmedlingen har ställt 
en förfrågan om ytterligare platser.

Den anställda på en extratjänst är en extra resurs på arbetsplatsen och 
ersätter inte en ordinarie tjänst. Anställningen är på ett år och 
arbetsförmedlingen kan förlänga tjänsten med ytterligare ett år om det finns 
särskilda skäl till det. I den överenskommelse som är tecknad mellan 
Kommunal och Sveriges kommuner och landsting (SKL) ska bestämmelser 
för arbetstagare i arbetsmarknadspolitiska insatser (BEA) tillämpas för 
anställning på extratjänst. Anställningen berättigar emellertid ej personen till 
a-kassa. Målgruppen består av arbetssökande från Arbetsförmedlingens 
etableringsuppdrag för nyanlända och för långtidsarbetslösa som finns i 
Jobb och Utvecklingsgarantin (JOB).

Den 22 maj har arbetsmarknadsavdelningen 32 anställda som extratjänst, 6 
personer har praktik och bedöms starta extratjänst inom en månad. Några 
extratjänster kommer avsluta sin anställning pga. av pension och annat 
arbete. Extratjänster finns inom förskola, äldreomsorg och inom 
grundskolan som extraresurser. Två extratjänster finns inom 
arbetsmarknadsavdelningen, en som handledare inom vårt DUA-arbete och 
en på vår servicegrupp.

Motivering av beslut
Arbetsmarknadsavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen finansierar 
idag två tjänster som arbetar med extratjänsterna, utöver de tjänsterna 
erbjuder vi även kompetenshöjande insats inom vård och omsorg och 
handledarutbildning till handledare. Kommunstyrelseförvaltningens 
bedömning är att det finns utrymme för ytterligare 10 extratjänster inom 
ramen för de två tjänstepersoner som finns avsatt för uppdraget. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen tar i beaktande 
de övriga åtaganden som kommunen har, bl.a. resursjobb, serviceassistenter, 
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jobbspår inom DUA, praktik för nyanlända och personer från stöd och 
försörjning som också konkurrerar om de kommunala arbetsplatserna.
Innan arbetsmarknadsavdelningen kan placera fler än 40 platser krävs 
samråd med Kommunal kring ökningen.

Ekonomi
En ökning av 10 platser under 2018 och 2019 påverkar inte kommunens 
kostnader. Beslutar kommunstyrelsen att utöka antalet platser med fler än 10 
platser krävs ytterligare personal från arbetsmarknadsavdelningen för att 
handlägga, placera och följa upp de anställda.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-22
Kommunstyrelsen 2017-09-12 § 226 
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§ 218

Livsmedelskrav vid konferens och catering, KS 
2018/411
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Vid inköp/upphandling av måltider i samband med konferens och 
catering ska, i den mån det är möjligt med hänsyn till gällande avtal, 
samma krav ställas på kött vad avser djurskydd som i kommunens 
livsmedelsavtal.

2. Uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att vid kommande översyn av 
styrande dokument revidera i enlighet med ovanstående.

Beskrivning av ärendet
Kommunen tecknade under 2015 ramavtal avseende livsmedel. I dessa avtal 
ställs specifika krav vad avser djurskydd vid inköp av köttprodukter, se p. 
3.1 samt 3.4 i bifogat ramavtal. 

Kommunens befintliga ramavtal avseende konferenser går ut 2020-12-31. 
Något ramavtal avseende catering finns inte utan detta direktupphandlas vid 
behov. Några krav avseende inköp av kött och djurskydd har inte tidigare 
ställts vid upphandling/inköp av konferenser eller catering.

Motivering av beslut
Det är rimligt att kommunen ställer samma krav vid inköp av kött vad avser 
djurskydd oavsett om det kött som köps in är i form av livsmedel eller 
såsom måltid i samband med konferens eller catering. Att ställa krav i 
samband med framförallt catering kommer att kräva viss kunskap av den 
som avropar. Det kan även bli svårare för kommunen att genomföra kontroll 
och uppföljning. Detta är dock inte skäl för att inte införa likalydande krav 
vid inköp av livsmedel som vid konferens och catering. Med anledning 
härav föreslås kommunstyrelsen besluta enligt förslag ovan.

Ekonomi
Högre krav vid inköp av kött vid konferens och catering kan komma att 
medföra en ökning av kommunens kostnader. Denna eventuella ökning är 
dock svår att förutse utan ytterligare utredning.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-07
Ramavtal livsmedel KS 2014-229, 2015-02-01
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§ 219

Medlemskap i Greater Copenhagen & Skåne 
Committee, KS 2018/356
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Falkenbergs kommun blir medlem i Greater Copenhagen & 
Skåne Committe.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag att Falkenbergs kommun blir medlem i Greater 
Copenhagen & Skåne Committe (GCSC). En förutsättning för Hallands 
medlemskap från och med 2019-01-01 är att Region Halland och samtliga 
halländska kommuner uttrycker en politisk vilja att gå med i GCSC. 

Greater Copenhagen är det internationella varumärket på det geografiska 
område som för närvarande omfattas av Skåne samt Region Hovedstaden 
och Region Själland i Danmark. Greater Copenhagen är också det 
näringslivspolitiska partnerskapet för närvarande mellan 79 kommuner, tre 
regioner samt två kommunkontaktråd och ett kommunalförbund inom det 
geografiska området. Partnerskapet samverkar för att främja tillväxt och 
skapa fler arbetstillfällen i hela området och Greater Copenhagen används 
således i de fall samverkan och satsningar sker på båda sidor om gränsen. 

Greater Copenhagen & Skåne Committe är det formella namnet på det 
politiska samarbetet inom det geografiska området. Samarbetet ska främja 
den ekonomiska tillväxten och sysselsättningen i syftet att Greater 
Copenhagen ska ligga på samma nivå som de mest framgångsrika 
metropolerna i Europa. GSCS leds av en politisk styrelse bestående av 18 
ledamöter, varav hälften är från Sverige och andra hälften från Danmark. 
Vid ett medlemskap för Hallands del kommer Region Halland besätta en av 
de nio svenska platserna.

Motivering av beslut
Målet i Tillväxtstrategi för Halland är att Halland ska vara en mer attraktiv, 
inkluderande och konkurrenskraftig region år 2020 än år 2014. En 
konkurrenskraftig region innebär att det finns goda förutsättningar att starta 
och utveckla företag, att det finns möjlighet att tillvarata och utveckla 
innovationer, samt att det finns tillgång till utbildningar med bredd och 
spets. 

För närvarande har Region Halland och de sex halländska kommunerna 
samarbeten med andra kommuner och regioner i Västsverige, vilket har 
stärkt utvecklingen och tillväxten i regionen. Som ett led i att synliggöra 
Hallands attraktivitet och styrkor samt ytterligare förbättra förutsättningarna 
för utveckling och samarbete föreslås att Region Halland och de halländska 
kommunerna blir medlemmar i Greater Copenhagen & Skåne Committe 
från och med 2019-01-01.
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Ekonomi
Region Halland kommer att finansiera den årliga medlemsavgiften i GCSC, 
vilken för närvarande är 500 000 DKK. Medlemskapet i sig föranleder inga 
kostnader för kommunerna och inga förpliktelser för deltagande i 
marknadsföringsaktiviteter eller dylikt. Däremot kommer det erbjudas 
möjlighet att på frivillig basis delta i aktiviteter och projekt. Kostnaden för 
sådana frivilliga åtaganden kommer kommunerna själva att finanseria. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-27
Region Halland, Greater Copenhagen & Skåne Committe, 2018-06-20

Anteckning
Åke Andersson (V) anmäler avvikande mening mot beslutet.
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§ 220

Redovisning av kommunstyrelsens utvecklingsmål att 
medborgarnas tillit till och förtroende för Falkenbergs 
kommun ska öka, KS 2018/246
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna redovisningen av arbetet med kommunstyrelsens 
utvecklingsmål att medborgarnas tillit till och förtroende för Falkenbergs 
kommun ska öka.

2. Därmed förklara arbetet med utvecklingsmålet avslutat.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen fastställde i samband med den nya mandatperioden 
utvecklingsmål i enlighet med den nya styrmodellen. Ett av målen var att 
medborgarnas tillit till och förtroende för Falkenbergs kommun ska öka med 
önskvärda resultat om nöjda kommuninvånare och högre upplevd 
delaktighet och inflytande bland invånarna. Arbetet med utvecklingsmålet 
delades upp i de tre inriktningarna delaktighet, rättssäkerhet och 
kommunikation. 

Det inte är angiven någon redovisnings- eller avslutstid i beslutet för 
utvecklingsmålet, varför det föreligger förslag för kommunstyrelsen att 
godkänna genomfört arbete.

Motivering av beslut
Under perioden har utvärdering av arbetet med kommunens styrmodell 
genomförts där det konstaterats att kommunstyrelsen/-förvaltningen inte 
använt styrmodellen på rätt sätt. Utvecklingsmålet att öka tillit och 
förtroende för kommunorganisationen är ett tydligt exempel. Detta är inte en 
utvecklingsfråga enbart för kommunstyrelsen, utan utvecklingsarbetet bör 
bedrivas inom ramen för de kommunövergripande utvecklingsmålen. Tillit 
och förtroende följs upp genom de kommunövergripande kritiska 
kvalitetsfaktorerna och dess indikatorer. Därmed genomförs nu en 
slutredovisning av utvecklingsmålet. Det ingår inte i kommunstyrelsens 
genomförandeplan 2018. 

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-05
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-06-05
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§ 221

Motion - Avgiftsfri frukost i grundskolan, KS 2017/508
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Konstatera att Falkenbergs kommun under åren 2016-2017 bedrivit 
projektverksamhet på Söderskolan i Heberg med bland annat avgiftsfri 
frukost.

2. Därmed anses motionen behandlad.

Beskrivning av ärendet
Marcus Dufwa (S) har inkommit med en motion om att barn- och 
utbildningsnämnden ska uppdras att återkomma med förslag på 
försöksverksamhet i grundskolan för att utvärdera effekterna av avgiftsfri 
frukost. Vidare föreslår motionären att barn- och utbildningsnämnden ska 
återkomma med en kostnads- och konsekvensanalys av att införa avgiftsfri 
frukost för alla elever i grundskolan. 

Barn- och utbildningsnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över 
motionen. I korthet låter nämnden meddela att motionen bör avslås eftersom 
forskning på ämnet inte kan påvisa att frukost skapar förutsättningar för 
minskad ojämlikhet i studieresultaten, samt att tidigare försöksverksamhet 
på området inte givit avsedda effekter. 

Vidare informerar nämnden om ett hälsoprojekt som åren 2016-2017 
genomfördes på Söderskolan i Heberg som gick ut på att erbjuda en timmes 
fysisk aktivitet varje vecka samt frukost för samtliga elever. Utfallet visade 
att de elever som inte åt frukost hemma upplevde ökad koncentration, 
medan de elever som åt frukost hemma inte upplevde någon skillnad i 
koncentrationsförmågan. Många elever upplevde däremot större 
koncentration efter den fysiska aktiviteten. Barn- och utbildningsnämnden 
informerar även om genomförd försöksverksamhet med avgiftsfri frukost 
som på grundskolor i Trollhättans kommun. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention om att frukosten 
är ett viktigt mål på dagen, men konstaterar att försöksverksamhet på 
området genomförts i såväl Trollhättans kommun som på Söderskolan i 
Heberg. Eftersom barn- och utbildningsnämnden låtit utreda motionens 
förslag och med stöd i forskning kan påvisa att erbjudandet av avgiftsfri 
frukost inte står i samband med minskad ojämlikhet i studieresultat, samt att 
försöksperioderna inte genererat sådan effekt som var avsedd, anser 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör avslås.

Ekonomi
Införandet av avgiftsfri frukost på en grundskola med 440 elever och 
stadieindelning F-9 under en månad bedöms kosta 230 tkr, exklusive 
tillsynspersonal. På ett år skulle kostnaden uppgå till 1,8 mkr. För samtliga 
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elever i grundskolan skulle avgiftsfri frukost kosta uppskattningsvis 20,8 
mkr, varav 2,3 mkr utgår i ersättning till fristående grundskolor.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-15
Motion om avgiftsfri frukost i grundskolan, 2017-10-30
Barn- och utbildningsnämnden 2018-01-30 § 12
Barn- och utbildningsförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2017-12-07

Yrkande
Markus Jöngren (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Per Svensson (S) yrkar att motionen ska bifallas och att barn- och 
utbildningsnämnden ska återkomma med förslag på försöksverksamhet i 
grundskolan för att utvärdera effekterna av avgiftsfri frukost inom sex 
månader.

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Per 
Svenssons (S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med arbetsutskottets förslag. 

Reservation
Per Svensson (S), Dahn Persson (S), Marcelle Farjallah (S), Rebecka 
Kristensson (S) och Lennart Torstensson (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Per Svenssons (S) yrkande.

Anteckning
Per-Gunnar Andersson (S) och Åke Andersson (V) anmäler avvikande 
mening mot beslutet till förmån för Per Svenssons (S) yrkande.
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§ 222

Motion - Ökad trafiksäkerhet på Sandgatan i 
Falkenberg, KS 2016/345
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Bifalla motionen då tekniska nämnden, efter kommunfullmäktiges 
återremiss om ytterligare utredning av trafiksäkerheten vid 
Kvekatorpsvägen/Sandgatan, beslutat att äska medel för 
trafiksäkerhetshöjande åtgärder i korsningen.

Beskrivning av ärendet
Rebecka Kristensson (S) har inkommit med en motion om att tekniska 
nämnden ska uppdras att undersöka möjligheterna till att genomföra fler 
hastighetsdämpande åtgärder på Sandgatan i Falkenberg, samt inom kort 
genomföra åtgärder för oskyddade trafikanter vid korsningen 
Kvekatorpsvägen/Sandgatan.  

Tekniska nämnden har beretts möjlighet att yttra sig över motionen och 
föreslog 2016-12-14 att motionen bör anses behandlad, eftersom 
trafiksäkerhetshöjande åtgärder på Sandgatan är genomförda i form av 
återställande av busskuddar efter återbeläggning. Vid kommunfullmäktiges 
behandling av motionen 2017-02-28 beslutade fullmäktige att återremittera 
ärendet till tekniska nämnden för att uppdra åt tekniska nämnden att 
ytterligare utreda vilka trafiksäkerhetshöjande åtgärder som kan vidtas för 
oskyddade trafikanter. 

Tekniska nämnden låter 2017-12-13 meddela att en utredning genomförts 
som visar att fem lindriga olyckor rapporterats till Strada 
(informationssystem för data om skador och olyckor inom 
vägtransportsystemet) vid korsningen  Kvekatorpsvägen/Sandgatan de 
senaste fem åren. Orsakerna till olyckorna bedöms vara komplicerade 
trafiksituationer med flera trafikanter inblandade. Vidare bedöms det 
föreligga risk för ytterligare olyckor av högre svårighetsgrad. Mot bakgrund 
därav har tekniska nämnden beslutat att äska investeringsmedel för att 
bygga om korsningen Kvekatorpsvägen/Sandgatan i syfte att utforma den på 
ett mer framkomligt, tillgängligt och trafiksäkert sätt för samtliga 
trafikanter. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention om att det ska 
vara säkert och tryggt för oskyddade trafikanter utmed Sandgatan i 
Falkenberg. Eftersom tekniska nämnden efter kommunfullmäktiges 
återremiss genomfört en utredning över olycksstatistiken vid den aktuella 
korsning motionären påtalar och därefter vidtagit åtgärder i form av 
investeringsäskande, anser kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör 
anses vara bifallen. Vidare finns de hastighetsdämpande busskuddarna 
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sedan en tid tillbaka återplacerade på Sandgatan efter tidigare 
beläggningsarbete.

Ekonomi
Tekniska nämnden har äskat investeringsmedel om 200 tkr för år 2020 och 
1800 tkr för år 2021 i syfte att möjliggöra för ombyggnation av korsningen 
Kvekatorpsvägen/Sandgatan.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-05-31
Motion om ökad trafiksäkerhet på Sandgatan i Falkenberg, 2016-09-06
Tekniska nämnden 2017-12-13, § 137
Kommunfullmäktige 2017-02-28, § 27
Tekniska nämnden 2016-12-14, § 85
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§ 223

Motion - Handlingsplan för att undvika stängning av 
skolor, KS 2018/63
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Bifalla motionen.

Beskrivning av ärendet
Christer Norrman (M) har inkommit med en motion om att 
kommunfullmäktige ska ge barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att ta 
fram en handlingsplan för hur man arbetar för att en skola inte ska riskera att 
stängas på grund av personalbrist. Motionären menar att i takt med brist på 
legitimerade lärare kan en situation uppstå på enskilda skolor då det saknas 
behörig personal inom läs- och skrivinlärning.

Barn- och utbildningsnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över 
motionen och föreslår att den ska avslås. Nämnden förmedlar att det enligt 
skollagen endast är den som har legitimation som lärare eller förskollärare 
och är behörig för viss undervisning som får bedriva undervisningen. Om 
det inte finns någon behörig personal tillgänglig anger lagen att en annan 
lämplig person kan anställas tillfälligt. Om ej behörig personal anställs 
erfordras ett nära samarbete med behörig personal, vilket är avhängigt av 
skolans storlek och personalorganisation. Vidare meddelar barn- och 
utbildningsnämnden att det pågår ett strategiskt rekryteringsarbete för att 
säkerställa hög bemanning av behörig personal.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar att det råder utmaningar i 
rekryteringsarbetet för att säkra en hög personalbemanning med behöriga 
lärare på skolorna i såväl Falkenbergs kommun, precis som i många andra 
kommuner. Barn- och utbildningsnämnden arbetar dock strategiskt för att 
säkerställa en hög bemanning. Vidare medger skollagen att bemanning går 
att säkerställa på skolorna då annan lämplig person kan anställas tillfälligt, 
vilket kan leda till att stängning av skola på grund av personalbrist kan vara 
möjlig att undvika. Med bakgrund därav anser 
kommunstyrelseförvaltningen att en handlingsplan enligt vad motionären 
förslår ej kan anses vara erforderlig, varför motionen bör avslås.

Ekonomi
Förslaget påverkar ej kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-18
Motion om handlingsplan för att undvika stängning av skolor, 2018-01-29
Barn- och utbildningsnämnden 2018-04-18, § 59
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Yrkande
Tore Holmefalk (C), Susan Pettersson (KD) och Markus Jöngren (MP) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Per Svensson (S), Claës-L Ljung (M), Filip Bertilsson (M) och Lars 
Fagerström (L), yrkar att motionen ska bifallas. 

Propositionsordning
Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Per 
Svensson (S) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Votering
Votering begärs och verkställs. 

Ja-röst för arbetsutskottets förslag. 
Nej-röst för Per Svenssons (S) yrkande.

Ledamot JA NEJ Avstår
Per Svensson (S) X
Claës-L Ljung (M) X
Dahn Persson (S) X
Tore Holmefalk (C) X
Marcelle Farjallah (S) X
Filip Bertilsson (M) X
Anders Jansson (SD) X
Lars Fagerström (L) X
Rebecka Kristensson (S) X
Susan Pettersson (KD) X
Lennart Torstensson (S) X
Markus Jöngren (MP) X
Mari-Louise Wernersson (C) X

Med ett utfall om fyra ja-röster mot åtta nej-röster beslutar 
kommunstyrelsen i enlighet med Per Svenssons (S) med fleras yrkande.
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§ 224

Redovisning av delegationsbeslut 2018-08-14, KS 
2018/2
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna till protokollet att redovisningen av delegationsbeslut har 
rapporterats.

Beskrivning av ärendet
Delegationen innebär ett uppdrag från kommunstyrelsen att i ett visst ärende 
eller grupper av ärenden besluta på kommunstyrelsens vägnar. Delegaten 
träder helt i kommunstyrelsens ställe och ett beslut fattat på delegation är att 
betrakta som ett beslut av kommunstyrelsen.

Beslut som har fattats med stöd av delegation ska anmälas till 
kommunstyrelsen, som bestämmer i vilken ordning detta ska ske (6 kap 40 § 
KL). Viktigt vid anmälan av delegationsbeslut är att man genom nämndens 
protokoll kan identifiera varje delegationsbeslut med hänsyn till bland annat 
möjligheten att överklaga besluten och för att delegationsbeslut ska kunna 
vinna laga kraft.

Underlag för beslut
Rapportutdrag från ärendehanteringssystem Evolution - Delegeringsbeslut 
anmälda till KS 2018-08-14. 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2018-06-19
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2018-06-26
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§ 225

Anmälningar, KS 2018/326
Beslut
Region Halland, protokoll Regionfullmäktige 2018-06-20 § 46.
Tillfällig överenskommelse för betalningsansvar mellan huvudmän vid 
utskrivning från slutenvård.

Vattenmyndigheterna och Länsstyrelserna 2018-06-15, Åtgärdsprogram 
2016-2021 – sammanställning av myndigheters och kommuners 
genomförande av åtgärder. KS 2014/419

Skrivelse från Skogstorps Vägförening till kommunstyrelsen 2018-07-10 
gällande vattensituationen vid Strandhagaområdet i Skogstorp. KS 2018/1

Synpunkter till kommunstyrelsen från Michael Söderman gällande 
cykelvägar från Ugglarp. 2018-07-13. KS 2018/396

CESAK, protokoll 2018-08-08
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2018-08-14

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 226

Övrigt, KS 2018/427
 
Beskrivning av ärendet
Filip Bertilsson (M) initierar ett ärende om att kommunchefen ska ges i 
uppdrag att snarast skriva beslutsförslag och vidta erforderliga förberedelser 
för att kommunen ska kunna sätta upp övervakningskameror på allmän 
platsmark och kvartersmark där kommunen eller Falkenbergs Bostads AB är 
fastighetsägare. Aktuella områden är där bilbränder eller annan omfattande 
skadegörelse ägt rum i närtid. Till dess att övervakningskamerorna är i 
funktion bör kommunen säkerställa utökad bevakning av väktare eller 
ordningsvakter.  
                                                                                                            Bilaga 1

Anteckning
Åke Andersson (V) anmäler avvikande mening mot ärendets initiering.
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